
Protokół nr 3/2011 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 14 marca 2011 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 11.00 

Godzina zakończenia obrad: 13.00 

Miejsce obrad: Biblioteka Publiczna w Ząbkowicach Śląskich (Ratusz) 

 

W komisji udział wzięli:  

Zdzisław Burnat     Przewodniczący Komisji 

Janusz Labok     Zastępca Przewodniczącego 

Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 

Franciszek Gawęda    Członek 

Stanisław Susz     Członek 

Bogdan Tkaczyński    Członek 

Krzysztof Kotowicz    Członek 

 

Ponadto uczestniczyli: 

Wiceburmistrz     Ewa Figzał 

Kierownik Wydziału Edukacji   Maria Pater 

Inspektor Wydziału RLP   Daniel Dymurski 

Dyrektor Biblioteki Publicznej  Helena Wolnik- Kliber 

Dyrektor OSiR    Henryk Saryczew 

Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1  Marian Patela 

 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu  
i przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 

1.            Przyjęcie porządku obrad.  

2.            Informacja z działalności Biblioteki Publicznej w Ząbkowicach Śląskich  

3.            Informacja z działalności OSiR w Ząbkowicach Śląskich za 2010 rok i plany  

na 2011 rok.  

4.            Informacja z przebiegu ferii zimowych  

5.            Sprawy różne  

6.             Zakończenie obrad.  

 

Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad. 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad, został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. pkt. 2. Informacja z działalności Biblioteki Publicznej w Ząbkowicach 
Śląskich 

Dyrektor Publicznej Biblioteki Helena Wolnik- Kliber, omówiła złożoną wcześniej 
Radnym (członkom niniejszej Komisji) informację z działalności Biblioteki. 
(informacja stanowi załącznik do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusję. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zadał pytanie dot. kwoty dotacji 600 tys zł na rok 
bieżący. Jakie podjęła Pani działania, decyzje, aby zmieścić się w tej dotacji 
otrzymanej z Urzędu? 
 
Dyrektor Publicznej Biblioteki Helena Wolnik- Kliber, odpowiedziała, że w sumie 
nie wie, co ma odpowiedzieć, gdyż prawdopodobnie się nie zmieszczą. W zależności 
od tego, jakie będą opłaty za media, konstruując budżet musiała dać wypowiedzenia 
zmieniające niektórym osobom z całego etatu na ¾, nie będzie na pewno remontów, 
zakupów książek, czasopism, może jedynie podstawowe czasopisma. Może uda się o 
jakiś sponsoring.  
 
 
 
 
 
 



Radny Franciszek Gawęda, zadał pytanie dot. remontu dachu ratusza. Co się dzieje 
z blachą dachu, która jest w tej chwili wymieniania? 
 
Dyrektor Publicznej Biblioteki Helena Wolnik- Kliber, poinformowała, że nie 
może udzielić żadnej informacji odnośnie tego remontu, gdyż prowadzi to Urząd 
Miejski. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zadał pytanie, czy znany jest termin, kiedy zostanie zakończony 
remont Groty? Czy są jakieś plany w związku z użytkowaniem tych pomieszczeń? 
Czy nie można by było tych pomieszczeń przekazać Pani Dyrektor w Zarząd, tak aby 
dochody powiększyły wpływy do budżetu, zrekompensowały poniekąd koszty 
utrzymania szaletu miejskiego, który przynosi straty. 
 
Radny Stanisław Susz, dopowiedział, że pora się zastanowić czy szalet jest 
miejscem, którym powinna zarządzać biblioteka? W Ząbkowicach są służby, które 
takimi rzeczami powinny się zajmować. 
 
Dyrektor Publicznej Biblioteki Helena Wolnik- Kliber, odniosła się do tematu 
szaletu, gdyż nie wymaga to dużego wkładu pracy, jest to tylko problem, dlatego, że 
są szukane pieniądze dla Pani, która prowadzi szalet. Brakuje na wynagrodzenie, na 
środki czystości, występują także awarie, jak np. ostatnio naprawa pieca, gdyż jest 
wiekowy. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, odpowiedziała, że przekaże te pytania Panu 
Burmistrzowi. 
 
Dodała również w kontekście szaletu miejskiego, że jest on zarządzany przez Panią 
Dyrektor, dlatego, że mieści się w obiekcie, którym Pani zarządza. Dlatego też tego 
typu rozwiązanie na dzień dzisiejszy istnieje. 
 
W kwestii dotacji również biblioteka publiczna boryka się z trudnościami 
finansowymi, do których musi się przystosować w zakresie swojego działania. 
Ustawa o finansach publicznych obliguje do dostosowania wydatków do planu 
wydatków i Pani Dyrektor takie plany złożyła. Każda placówka subkultury czy 
oświatowa, boryka się z tego typu problemami w tym roku, dlatego, że sytuacja 
finansowa Gminy Ząbkowice Śląskie jest bardzo trudna.    
 
Ad. pkt. 3. Informacja z działalności OSiR w Ząbkowicach Śląskich za 2010 rok  
i plany na 2011 rok.  
 
Dyrektor OSiR Henryk Saryczew, omówił złożoną wcześniej Radnym (członkom 
niniejszej Komisji) informację z działalności OSiR w Ząbkowicach Śląskich 
(informacja stanowi załącznik do protokołu) 
 
 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusję. 
 
Radny Franciszek Gawęda, wypowiedział się na temat Gali Sportu Walki, która się 
odbyła ostatnio. Nie zgodzi się, że należałoby to potraktować, jako mocny akcent 
zakończenia ferii, ponieważ uważa, że w odróżnieniu od tego, jakie były zdjęcia, 
ważna jest treść, która była zawarta, z która można się tylko i wyłącznie zgodzić. 
Dlatego też uważa, że Pan powiedział mądre słowa „płacą i wychodzą”. Tego typu 
sporty walki jak MMA, KSW, powinny być również na tej zasadzie, którą Pan 
wprowadził. Nie wyobraża sobie, że jeszcze raz taki rodzaj mordobicia odbył się za 
kwotę 5 zł czy 10 zł dla dzieci. Nie ma takiej opcji, żebyśmy uczyli dzieci takiego 
typu. Zaproponował, że jeżeli jest na to popyt, na takie imprezy bilety powinny być 
100 zł, ulgowe 80 zł i 50 zł. Z tego co jest mu wiadomo 90 % osób biorący udział jako 
widzowie to była młodzież i dzieci. Nie wyobraża sobie, aby jaka kol wiek tego 
rodzaju impreza miała miejsce w Ząbkowicach Śląskich za kwotę mniejszą niż 100 zł, 
w porze nie wcześniejszej niż o godzinie 22, tak jak to nakazują ustawy i prawo.  
 
Dyrektor OSiR Henryk Saryczew, odpowiedział, że jest to sport, który w jakiś 
sposób wzbudza agresję. Jest to sport, który powoduje jakieś widowisko, show. Jeżeli 
na taka imprezę przychodzi 600 osób, płaci za to bilety, jak było wcześniej 
wspomniane, że za mało, ale nie jemu to oceniać, gdyż nie pobierał tych opłat. To 
uważa, że jest jakieś zainteresowanie i ma świadomość, że jest to brutalne, że są 
momenty, które dzieci nie powinny oglądać. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, żeby rozważyć propozycje, które padły, żeby nie było 
takiej sytuacji, że dzieci przychodzą, choć w towarzystwie rodziców może mniej 
odpowiedzialnych, ale my, jako gmina jako organizatorzy ułatwiamy im w tym.  
A powinniśmy utrudnić, jeżeli nie potrafią tego sami kontrolować. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja na powyższy temat. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, nawiązał do piłki halowej. W związku z tym zadał pytanie, 
dlaczego udział w tych rozgrywkach jest taki drogi? 500 zł 700 zł pobiera Pan od 
zespołu + koszulki itp. Nie budzi to wątpliwości w przypadku zespołów 
składających się z osób pracujących, natomiast w przypadku młodzieży,  
a szczególnie z terenu naszej gminy, budzi szczególną wątpliwość. Nie wszystkich 
na to stać, czy nie można by było rozważyć ustalenia zróżnicowania ceny od 
istotnych elementów: młodzież ucząca ma inną stawkę, zespoły złożone z osób 
pracujących z terenu naszej gminy również inną, a z poza naszej gminy jeszcze inną 
stawkę.  
    
Kolejna sprawa to kwestia basenu. Jest to działalność niedochodowa. Gdyż dochody 
zawsze stoją pod znakiem zapytania, ponieważ jest to uzależnione od warunków 
pogodowych jak i trwania sezonu. Jeżeli nie stworzy się warunków, to będą 



występowały przypadki, że dzieci będą się kąpały w miejscach niedozwolonych, 
gdzie są narażone na różnego rodzaju nieprzyjemności, sytuacji tragicznych. 
Basen w okresie wakacyjnym powinien funkcjonować. 
 
Kolejny temat, to przygotowanie naszej górki wojskowej do korzystania w okresie 
zimowym. Sytuacja jest podobna jak z basenem. 
Dyrektor OSiR Henryk Saryczew, odniósł się do tematu halówki. Jest to jakiś 
sposób na zmobilizowanie do działania, na szukanie sponsoringu, trzeba też dać coś 
od siebie. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Ad. pkt. 4. Informacja z przebiegu ferii zimowych. 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, przedstawiła informację z przebiegu 
ferii zimowych, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radni: Franciszek Gawęda i Bogdan Tkaczyński opuścili posiedzenie Komisji  
za zgodą Przewodniczącego 
 
Ad. pkt. 5. Sprawy różne 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poinformował, że są do zaopiniowania projekty uchwał. 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę 
Ząbkowice Śląskie, który stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusję. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, ile wynosi przeciętna opłata miesięczna obecnie? I ile 
będzie wynosiła po podjęciu uchwały? 
Jaka jest kolejka dzieci oczekujących? 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, odpowiedziała, że chętnych jest 87 
osób, a miejsc jest 30. 
 
Obecne czesne wynosi 70 zł od 2005 roku. Natomiast uchwała, którą podjęliśmy dot. 
przedszkola, a nie grup żłobkowych, w związku z tym należało uregulować  
te płatności za żłobek i przedszkola, żeby się w miarę równoważyły.  
Nowa opłata ma wynosić 150 zł + wyżywienie. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, nawiązał do ustawy żłobkowe, w jaki sposób może mieć 
ona zastosowanie?  
 



Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, odpowiedziała, że będzie miała ona 
zastosowanie 4 kwietnia br., i będzie pozwalać nie tylko gminie, ale również osobom 
prawnym czy fizycznym zakładania żłobków, klubów żłobkowych dziecięcych, 
pozwala również opłacać nianię. Omówiła również dalsze działania. 
Odbyła się wstępna rozmowa z Przedszkolem nr 1 na poszerzenie powierzchni tego 
przedszkola, żeby można było pozyskać pieniążki na przebudowę i modernizacje 
pomieszczeń oraz przyjecie dodatkowych 18 dzieci wyposażenie tej nowej grupy 
żłobkowej, co będzie pochłaniało coś z naszej strony, jakieś środki na 
dofinansowanie, na modernizacje w granicach 80 tys zł ze strony budżetu państwa, a 
40 tys zł można uzyskać na doposażenie. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, wypowiedział się również w tym temacie. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, poinformowała, 
że dość duża grupa przychodziła do Pana Burmistrza, chcąc się dowiedzieć jakie są 
możliwości utworzenia niepublicznych przedszkoli bądź żłobka. Powiedziała, że 
przygotuje elementarz działań, które musi podjąć osoba fizyczna czy prawna, aby 
tego typu placówki mogłyby założyć. Omówiła również dalsze działania, plany pod 
względem budżetu. 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, dodała, że istnieje możliwość 
zatrudnienia nauczycieli w żłobku jako opiekunów i wychowawców, których będzie 
obowiązywała karta nauczyciela, 26 godzin, ewentualnie określenie godzin w 
specjalnej uchwale. 
Kolejny problem to, że dzieci przedszkolne nie są objęte opieką pielęgniarska. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, zasugerował, aby iść w kierunku nowych podmiotów, 
nie kontynuacji czy rozbudowy istniejących jednostek.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, dodał, aby przyszłościowo już myśleć o tym, aby na bazie 
obiektów, który zwolni Sąd Rejonowy, można zagospodarować ten obiekt, kiedyś 
tam były grupy żłobkowe, aby tego budynku nie dawać pod inną działalność. 
 
Złożył również wniosek formalny, w związku z proponowaną w projekcie uchwale 
podwyżką do kwoty 150 zł, która jest drastyczna. 
 
Wniosek brzmi następująco: 
Aby opłata została podwyższona do kwoty 100 zł. 
 
Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 Marian Patela, czy jest jakieś spojrzenie 
społeczne, które to dzieci są przyjmowane.  
Zauważył również, że Zastępca Burmistrza Pani Ewa Figzał mówi o zamyśle 
Burmistrza, a Kierownik Wydziału Edukacji Pani Maria Pater mówi o przepisach.  
 
 



Radny Stanisław Susz, zauważył, że jest mowa o pewnym zjawisku, utrzymanie 
pewnego modelu funkcjonowania samorządu. Wypowiedział, swoje zdanie na temat 
dochodów, modelu wychowania. Musi istnieć jakaś struktura, jakiś wyznacznik tego 
poziomu (opłaty).  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, poprosiła, aby 
poprzeć tę uchwałę, wyjaśniając pokrótce czego dotyczy podwyżka. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, zapytał, czy stawki żywieniowe są stałe czy zmienne? 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, odpowiedziała, że kwota wynosi 5 zł za 
dzień, 3 posiłki dziennie. Poinformowała, żeby uwzględnić również diety 
żywieniowe dzieci. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja nad tematem. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poprosił o przegłosowanie wniosku. 
 
Glosowanie: 2 głosy za, 3 głosy przeciw 
 
Wniosek dot. poprawki nie przeszedł. 
 
W związku z tym poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały. 
 
Głosowanie: 3 głosy za, 2 głosy przeciw 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater, omówiła w imieniu Pani Izabeli 
Lisowskiej Kierownika OPS projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Ząbkowice Śląskie na 
lata 2011-2015, zwróciła uwagę na to, że jest obowiązek nałożony na Gminę, jako 
zadanie własne tworzenia takiego regulaminu. 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusję. 
 
Radny Krzysztof Kotowicz, zwróciła uwagę techniczną, aby słowo „kobieta” 
zmienić na „współmałżonka”  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, poinformowała, 
że Komisja Zdrowia się do tego ustosunkuje, gdyż ta uchwała będzie rozpatrywana. 
 
 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowanie 
 
W wyniku głosowania zaprezentowany projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie. 
 
W związku z wyczerpaniem materiałów, porządek obrad został zamknięty. 
 
Protokołowała  
Monika Gwóźdź                                                                       Przewodniczący Komisji 

                                                                                                             Zdzisław Burnat 

 


